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Kostyantyn SEMENCHENKO 

Development of tumour 
therapies: from target validation 

of TTLL12 to tests of a small 
molecule XRP44X in pre-clinical 

models of cancer 
 

 

 

Résumé 

Le cancer de la prostate, TTLL12, la tyrosination de la tubuline 

Les modifications post-traductionnelles de la tubuline sont des cibles attrayantes pour la 
thérapie du cancer. TTLL12 est impliqué dans la détyrosination de la tubuline, la 
triméthylation de l’histone H4K20 et le cancer de la prostate. La thèse porte sur les effets de 
la surexpression de TTLL12 sur ces modifications à différents stades du cycle cellulaire. Les 
résultats montrent que TTLL12 affecte ces modifications indépendant du cycle cellulaire. 

 

Résumé en anglais 

Prostate cancer, TTLL12, tubulin tyrosination 

Tubulin posttranslational modifications are an attractive target for cancer therapy. TTLL12 is 
involved in tubulin detyrosination, histone H4K20 trimethylation and prostate cancer. The 
thesis addresses the effects of TTLL12 overexpression on these tubulin and histone 
modifications at different stages of the cell cycle. The results show that TTLL12 
overexpression affects tubulin detyrosination and H4K20 trimethylation independently of cell 
cycle phase. 


